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MEDLEMMAR Vid årsskiftet hade föreningen 47 medlemmar vilket är 6 medlemmar färre än 

förra året. 

De flesta medlemmarna är nämndemän i tingsrätten i Kalmar och några är 

nämndemän i förvaltningsrätten i Växjö. 

AKTIVITETER Under året har 5 styrelsemöten och 2 medlemsmöten genomförts. 

17 februari Årsmötet 

 Årsmötet inleddes med ett föredrag av åklagare Gunilla Öhlin under rubriken 

”Ur en åklagares synvinkel”. Gunilla Öhlin är kammaråklagare i Kalmar sedan 

1986 och har en mycket bred erfarenhet. Hon har bland annat varit inriktad på 

grova våldsbrott och narkotikabrott. Gunilla beskrev med stor inlevelse 

åklagarens roll i rättsväsendet. Med exempel ur vardagen fick vi förståelse för 

ett ärendes olika faser. Tre tydliga steg framträder som i sig ger yrket lite olika 

karaktär. Under första fasen leder åklagaren förundersökningen som utförs av 

polisen, därefter följer internt utredningsarbete på ”kammaren” som leder till 

beslut om åtal ska väckas eller inte. I de fall åtal väcks har åklagaren att 

företräda staten i rättssalen och föra fram åtalet med dess bevisning. 



 

 

 

 
 Hon har som de flesta åklagare varit utsatt för hot och det är för hennes del inte 

så konstigt med tanke på den grova brottslighet hon har konfronterat. En sak har 

hon dock bestämt sig för – hon kommer inte att låta sig skrämmas utan tänker 

fortsätta sitt viktiga arbete. Hon framhåller också det stöd och skydd som finns 

och som givetvis används när det behövs. Gunilla Öhlins erfarenheter av 

nämndemännen i rättssalen är goda. Hon har tilltro till nuvarande system och 

lägger stor vikt vid att hennes redovisningar och presentationer är tillgängliga 

för hela rätten.  

 Därefter följde information 

av lagman Conny Jörneklint 

med en sammanfattande 

rapport gällande tingsrättens 

utveckling avseende 

inkomna och avgjorda mål, 

bemanning och ekonomi. 

Tingsrätten i Kalmar har 

under gångna året haft en 

positiv utveckling. Nya 

utmaningar med bantad 

ekonomi är att vänta under 

2014.  

 

 



 

 

19 mars Medlemsmöte 

 Besök och information på Barnahus i Kalmar 

Barnahus är en samverkan mellan kommunerna Kalmar, Borgholm, 

Mörbylånga, Mönsterås, Emmaboda och Nybro samt Landstinget i Kalmar län, 

Åklagarkammaren i Kalmar och Polismyndigheten i Kalmar län. 

Målgruppen är barn och ungdomar mellan 0 till och med 17 år som misstänks 

vara utsatta för våld i nära relationer, sexualbrott oavsett relation eller andra 

allvarliga brott. 

Socialtjänst, polis, åklagare, barnkliniken och barn- och ungdomspsykiatrin 

arbetar tillsammans i gemensamma lokaler. Syftet är att barnet i en trygg och 

barnvänlig miljö skall vara i centrum för utredningsprocessen. 

Det var en intressant kväll där även arbetssättet ”Kalmarmodellen” som 

tillämpas av vår tingsrätt presenterades. 

24 mars Styrelsemöte 

 Styrelsen konstituerades. 

Verksamhetsplanen för 2014 diskuterades. 

Föreningens ekonomiska läge diskuterades och resultatrapport för perioden och 

preliminär balansrapport redovisades. 

7 maj Styrelsemöte 

 Planerades nästa medlemsmöte på ATV 

Föreningens ekonomiska läge diskuterades och resultatrapport för perioden och 

preliminär balansrapport redovisades. 

NRF´s kongress 2015 diskuterades 

15 maj Medlemsmöte 

 Besök och information på ATV i Kalmar.  

Alternativ till våld i södra Kalmar län är ett samverkansprojekt där 

huvudmännen är Kalmar, Nybro, Torsås, Emmaboda, Mönsterås, Borgholm och 

Mörbylånga Kommun. ATV i Kalmar är en integrerad del av norska ATV. 

Alternativ till våld arbetar med våld i nära relation. 

Personalgruppen består av män och kvinnor med erfarenhet av psykosocialt 

utrednings- och behandlingsarbete från olika verksamhetsområden 

Med nära relation menar man att förövare och offer står i relation till varandra 

som partner, före detta partner eller förälder/styvförälder och barn. 

Våld är varje maktmissbrukande handling riktad mot en annan person som 

genom att denna handling skadar, smärtar, skrämmer eller kränker, får den 

andra personen att göra något mot sin vilja eller att sluta göra något den vill. 

Det var en mycket bra kväll med intressanta diskussioner. 

11 juni Styrelsemöte 

 Diskuterades etiska frågor och förhållningssätt i anslutning till 

nämndemannauppdraget. 

Föreningens ekonomiska läge diskuterades och resultatrapport för perioden och 

preliminär balansrapport redovisades. 

Planerades medlemsmöte efter sommaren. 

6 september Regionkonferens i Jönköping organiserad av Nämndemännens Riksförbund 

 Ordföranden och kassören representerade föreningen. Syftet med regionträffar 

är att medlemsföreningar får en möjlighet att träffas för informationsutbyte 

mellan föreningarna och förbundsstyrelsen. En regionträff i dagens läge var 

mycket angelägen. 



 

 

17 september Styrelsemöte 

 Rapport från konferensen i Jönköping: frågor som diskuterades där var 

utredning om nämndemanarollen, förberedelsen till kongressen 2015, reformen 

om domstolars skyldighet att utbilda nya nämndemän samt att pröva deras 

lämplighet. 

En studieresa diskuterades. 

19 september Information till kommunerna 

 Tingsrätten genomförde en informationsträff för kommunerna inom tingsrättens 

område på initiativ från nämndemannaföreningen. Syftet var att informera om 

den nya lag som trätt i kraft vid halvårsskiftet gällande nämndemän. Träffen var 

välbesökt med representanter från nästan alla kommuner. Föreningens 

ordförande medverkade och informerade om nämndemannarollen och 

föreningens verksamhet. 

4 december Styrelsemöte 

 Information om att en ansökan om bidrag till föreningens verksamhet har sänts 

till kommunerna i södra Kalmar län vilka motsvarar föreningens 

verksamhetsområde. 

Planering av årsmöte. 

Föreningens ekonomiska läge diskuterades och resultatrapport för perioden och 

preliminär balansrapport redovisades. 

SLUTORD Föreningen har under våren 2014 genomfört två mycket intressanta studiebesök. 

En av föreningens uppgifter är att ge våra nämndemän möjligheten att öka sin 

kännedom och kunskap inom olika verksamheter med anknytning till 

rättsväsendet och vår ambition at att genomföra två till tre aktiviteter per år. 

Inför hösten planerade tingsrätten en studieresa tillsammans med föreningen 

som sedan flyttades till mars 2015. 

Höstens har präglats av att innevarande mandatperiod lider mot sitt slut med 

förestående val och har därför varit återhållsam med målet att ha en ekonomi i 

balans. Glädjande nog har flera kommuner beviljat verksamhetsbidrag för 

kommande år och därmed förbättrat förutsättningarna för föreningen. 

Avslutningsvis så kan vi konstatera att de lagändringar som genomfördes under 

2014 visar att det finns ett fortsatt starkt stöd för nämndemannarollen. 

Riksförbundets engagemang i frågan har varit synnerligen viktig och värdefull. 

 

Styrelsen vill tacka alla medlemmar för att vi fått leda arbetet i föreningen 

under året 2014. 

 

Kalmar, februari 2015 

För styrelsen Kalmar och Ölands Nämndemannaförening 

 

 

 

Sven-Göthe Lidheim, ordförande 

 


